
 

 

 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

восьмого скликання 

 

ПРОТОКОЛ 

засідання постійної комісії з питань  

екології та раціонального природокористування 

 

13 серпня 2024 року м. Полтава № 23 

 

 

Головуючий: Корф Євген Анатолійович – голова постійної комісії обласної 

ради з питань екології та раціонального природокористування. 

 

Присутні члени постійної комісії: Мінязев Вячеслав Данилович – перший 

заступник голови постійної комісії (у режимі відеоконференції); Мазур Сергій 

Володимирович – заступник голови постійної комісії (у режимі 

відеоконференції); Аранчій Яніна Сергіївна – секретар постійної комісії (у 

режимі відеоконференції); Бабенко Олена Миколаївна, Бовдир Олексій 

Васильович (у режимі відеоконференції), Жук Сергій Миколайович (у режимі 

відеоконференції), Корецький Микола Борисович (у режимі відеоконференції), 

Кравченко Дмитро Васильович (у режимі відеоконференції), Москалик Іван 

Володимирович (у режимі відеоконференції), Прокопчик Валерія Юріївна (у 

режимі відеоконференції), Сухань Олександр Якович (у режимі 

відеоконференції) – члени постійної комісії.  

 

Відсутні члени постійної комісії: Коваленко Геннадій Борисович – член 

постійної комісії. 

 

Склад постійної комісії – 13 осіб. Присутні – 12 осіб. Засідання є правомочним. 

 

Засідання постійної комісії обласної ради з питань екології та раціонального 

природокористування відбулося із застосуванням режиму відеоконференції. 

 

Запрошені та присутні: 

 

 

Бабарика 

Валентина Геннадіївна 

науковий співробітник Комунальної установи 

природно-заповідного фонду дендрологічного 

парку загальнодержавного значення 

«Криворудський» Полтавської обласної ради 

 

Бєлоножко 

Олег Вячеславович 

заступник голови Полтавської обласної ради 
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Дехніч 

Тамара Анатоліївна 

виконуюча обов’язки директора Комунальної 

установи природно-заповідного фонду 

дендрологічного парку загальнодержавного 

значення «Криворудський» Полтавської обласної 

ради 

 

Климась 

Іван Іванович 

начальник управління безпечності харчових 

продуктів та ветеринарної медицини Головного 

управління Держпродспоживслужби в Полтавській 

області 

 

Коморна 

Леся Федорівна 

 

начальник Управління майном обласної ради 

Максименко 

Олег Володимирович 

виконувач обов’язків директора Комунальної 

установи природно-заповідного фонду 

регіонального ландшафтного парку «Кременчуцькі 

плавні» Полтавської обласної ради 

 

Метельська 

Лариса Євгенівна 

начальник відділу юридичного забезпечення 

виконавчого апарату обласної ради 

 

Олейніков 

Сергій Олексійович 

директор Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової 

адміністрації 

 

Руроєва 

Лілія Олександрівна 

 

заступник голови Полтавської обласної ради 

Синявська 

Тамара Григорівна 

заступник керівника апарату – керуючий справами 

виконавчого апарату обласної ради 

 

Скриль 

Віктор Костянтинович 

заступник директора Департаменту – начальник 

управління фінансового забезпечення, економічної 

стратегії, інвестиційної політики та моніторингу 

використання земельних і водних ресурсів 

Департаменту агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації 

 

Таранова 

Тетяна Анатоліївна 

 

начальник відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату обласної 

ради 
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Черкаська 

Ірина Сергіївна 

директор Комунальної установи природно-

заповідного фонду регіонального ландшафтного 

парку «Диканський» Полтавської обласної ради 

 

Представники засобів масової інформації 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, повідомив, що згідно зі змінами до 

Закону України «Про місцеве самоврядування в Україні», які набрали чинність 

15.05.2024, в протоколі засідання постійної комісії зазначатимуться результати 

поіменного голосування. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив присутніх з порядком 

денним засідання постійної комісії. 

 

Порядок денний: 

 

1. Про розгляд проєкту рішення «Про затвердження Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2024 році». 

2. Про річні звіти керівників установ, які належать до спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ і міст області. 

3. Про хід виконання Програми фінансування комунальних установ 

природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради на 2024 – 2028 роки. 

4. Про хід виконання Регіональної програми охорони довкілля, 

раціонального використання природних ресурсів та забезпечення екологічної 

безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської області на 

2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027»). 

5. Про хід виконання Програми ефективного використання земельних 

ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років. 

6. Про хід виконання Програми поводження з побічними продуктами 

тваринного походження та забезпечення діагностики і оперативного виявлення 

збудників інфекційних хвороб, спільних для людей і тварин, на території 

Полтавської області на 2021 – 2025 роки. 

7. Про стан підготовки пооб’єктних переліків робіт з охорони земель, 

витрати по яких компенсуються за рахунок коштів обласного бюджету в 

порядку відшкодування втрат сільськогосподарського та лісогосподарського 

виробництва. 

8. Про вжиті заходи щодо організації проведення територіальними 

громадами області інвентаризації земель, які знаходяться під полезахисними та 

лісовими смугами, винесення в натуру та закріплення межовими знаками 

прибережних захисних смуг, територій природно-заповідного фонду, а також 

паспортизацію сміттєзвалищ. 

9. Різне. 
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Корф Є.А., голова постійної комісії, поставив на голосування 

запропонований порядок денний засідання постійної комісії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. відсутній 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. не голосував 

Жук С.М. за Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. не голосував Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії. 

 

Москалик І.В., член постійної комісії, поцікавився станом розроблення 

регіонального плану управління відходами в Полтавській області та 

запропонував свою допомогу. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, запропонував затвердити регламент 

роботи постійної комісії: 

 для виступів – до 5 хв.; 

 для пропозицій – до 3 хв.; 

 в обговоренні питань порядку денного в першу чергу слово надається 

членам постійної комісії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 8, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. відсутній 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. не голосував 

Жук С.М. за Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. не голосував Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи постійної комісії. 

 

Перед початком розгляду питань порядку денного Корф Є.А., голова 

постійної комісії, повідомив, що відповідно до рекомендацій з питань 

запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у Полтавській обласній раді, у 

разі наявності у присутніх на засіданні постійної комісії депутатів обласної 

ради конфлікту інтересів при розгляді питань порядку денного, вони мають 

врегулювати його шляхом своєчасного самостійного публічного оголошення 

про це під час засідання. 
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Розгляд питань порядку денного. 

 

 

1. СЛУХАЛИ: Про розгляд проєкту рішення «Про затвердження Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2024 році». 

 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що з фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області (далі – Фонд) 

фінансуються заходи, які належать до природоохоронних та відповідають 

Переліку видів діяльності, що затверджений постановою Кабінету Міністрів 

України від 17.09.1996 № 1147 (зі змінами). 

Пояснив, що основою для розгляду та включення природоохоронних 

заходів до проєкту Переліку природоохоронних заходів для фінансування з 

Фонду є запити на фінансування природоохоронних заходів з фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області на визначений 

бюджетний період.  

Доповів про те, що для фінансування з Фонду у 2024 році до Департаменту 

екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації 

надійшло 63 запити на суму 171 млн 896 тис. 592 грн, з них 15 містять 

зауваження та 1 не відповідає Переліку видів діяльності, що затверджений 

постановою Кабінету Міністрів України від 17.09.1996 № 1147 (зі змінами). 

Ознайомив присутніх з проєктом рішення «Про затвердження Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2024 році». 

Акцентував увагу на тому, що запланована сума Фонду на 2024 рік 

становить 38 млн 219 тис. 900 грн. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, поцікавився: 

 етапами та критеріями підготовки проєкту рішення обласної ради «Про 

затвердження Переліку природоохоронних заходів для фінансування з фонду 

охорони навколишнього природного середовища Полтавської області в 

2024 році»; 

 інформацією щодо запитів на фінансування з фонду охорони 

навколишнього природного середовища Полтавської області в 2024 році, які 

надійшли до Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської 

обласної військової адміністрації; 

 проведенням паспортизації водних об'єктів, розташованих на території 

Полтавської області; 

 укріпленням берегів Кременчуцького водосховища в районі 

с. Мозоліївка Кременчуцького району Полтавської області. 
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Звернувся до Департаменту екології та природних ресурсів Полтавської 

обласної військової адміністрації з пропозицією надати членам постійної 

комісії інформаційну таблицю в розрізі запитів про виділення коштів з 

обласного фонду охорони навколишнього природного середовища Полтавської 

області для здійснення природоохоронних заходів, які надійшли до 

профільного департаменту. 

Порушив питання контролю за використанням коштів Фонду. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

  

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 5. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. не голосував 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. не голосував 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. за 

Жук С.М. за Москалик І.В. не голосував 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. не голосував Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про затвердження Переліку 

природоохоронних заходів для фінансування з фонду охорони навколишнього 

природного середовища Полтавської області в 2024 році». 

 

 

 

2. СЛУХАЛИ: Про річні звіти керівників установ, які належать до спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ і міст області. 

 

Максименко О.В., виконувач обов’язків директора Комунальної установи 

природно-заповідного фонду регіонального ландшафтного парку 

«Кременчуцькі плавні» Полтавської обласної ради, зазначив, що проведення 

робіт щодо забезпечення охорони, збереження і відтворення територій, 

природних комплексів і об’єктів природно-заповідного фонду, здійснення 

науково-екологічної та просвітницької роботи було ефективним. Повідомив, що 

у зв’язку з воєнним станом в Україні, рекреаційна діяльність надавалася не в 

повному обсязі та не створювались умови для пізнавального туризму. 

Наголосив на тому, що показники виконання освітньо-просвітницьких та 

природоохоронних заходів мають позитивні наслідки. Звернув увагу на те, що 

динаміка показників роботи в напрямку природоохоронних заходів є 

ефективною. Розповів, що крім основної роботи приділялася увага і 
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волонтерській діяльності. Відповів на запитання членів постійної комісії 

обласної ради з питань екології та раціонального природокористування. 

 

Черкаська І.С., директор Комунальної установи природно-заповідного 

фонду регіонального ландшафтного парку «Диканський» Полтавської обласної 

ради, повідомила, що основні засоби, які перебувають на балансі установи 

використовуються в повному обсязі. Звернула увагу на те, що проводиться 

ефективне їх використання та збереження. Зазначила, що у зв’язку з початком 

війни на території України масові заходи тривалий час були заборонені, тому 

не вдалося провести заплановану кількість екскурсій туристичними 

маршрутами парку, а також еколого-просвітницьких заходів. Відповіла на 

запитання членів постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування. 

 

Бабарика В.Г., науковий співробітник Комунальної установи природно-

заповідного фонду дендрологічного парку загальнодержавного значення 

«Криворудський» Полтавської обласної ради, повідомила, що у 2023 році 

Комунальній установі природно-заповідного фонду дендрологічного парку 

загальнодержавного значення «Криворудський» Полтавської обласної ради з 

обласного бюджету Полтавської області виділені кошти у розмірі 

885,00 тис. грн. Зазначила, що фактичні показники не відрізняються від 

планових, оскільки кошти використані в повному обсязі. Відповіла на 

запитання членів постійної комісії обласної ради з питань екології та 

раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що Департамент 

екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації 

не має зауважень до роботи керівників установ природно-заповідного фонду, 

які належать до спільної власності територіальних громад сіл, селищ і міст 

області. На запитання депутатів пояснив недоцільність створення однієї 

спеціальної адміністрації комунальних установ природно-заповідного фонду 

Полтавської обласної ради. 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, повідомила, 

що Управління майном обласної ради не має зауважень до роботи керівників 

установ, які належать до спільної власності територіальних громад сіл, селищ і 

міст області. 

Москалик І.В., член постійної комісії, задав питання щодо встановлення 

меж земельної ділянки та закріплення межовими знаками території 

регіонального ландшафтного парку «Кременчуцькі плавні» та забезпечення 

служби державної охорони Комунальної установи природно-заповідного фонду 

регіонального ландшафтного парку «Кременчуцькі плавні» Полтавської 

обласної ради транспортними засобами. Запропонував на наступному засіданні 

постійної комісії розглянути інформацію щодо потреб комунальних установ 
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природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради. Рекомендував 

розглянути можливість створення однієї спеціальної адміністрації комунальних 

установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради. 

Кравченко Д.В., член постійної комісії, задав питання щодо встановлення 

меж земельної ділянки та закріплення межовими знаками території 

регіонального ландшафтного парку «Диканський». Запропонував проведення 

виїзного засідання постійної комісії на території Комунальної установи 

природно-заповідного фонду дендрологічного парку загальнодержавного 

значення «Криворудський» Полтавської обласної ради. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. не голосував 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. за 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Звіт виконуючого обов’язки директора Комунальної установи природно-

заповідного фонду регіонального ландшафтного парку «Кременчуцькі плавні» 

Полтавської обласної ради Максименка О.В. про виконання показників 

ефективності використання спільного майна, а також майнового стану установ, 

за 2023 рік взяти до відома. 

2. Звіт директора Комунальної установи природно-заповідного фонду 

регіонального ландшафтного парку «Диканський» Полтавської обласної ради 

Черкаської І.С. про виконання показників ефективності використання спільного 

майна, а також майнового стану установ, за 2023 рік взяти до відома. 

3. Інформацію наукового співробітника Комунальної установи природно-

заповідного фонду дендрологічного парку загальнодержавного значення 

«Криворудський» Полтавської обласної ради Бабарики В.Г. про виконання 

показників ефективності використання спільного майна, а також майнового 

стану установ, за 2023 рік взяти до відома. 

4. Рекомендувати комунальним установам природно-заповідного фонду 

Полтавської обласної ради надати до Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації перелік потреб щодо 

організації та встановлення меж територій природно-заповідного фонду та 

інших потреб, які пов’язані з основним видом діяльності комунальних установ. 

5. Рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації надати на розгляд постійної 
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комісії обласної ради з питань екології та раціонального природокористування 

узагальнену інформацію щодо потреб комунальних установ природно-

заповідного фонду Полтавської обласної ради. 

 

 

 

3. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Програми фінансування комунальних 

установ природно-заповідного фонду Полтавської обласної ради на 

2024 – 2028 роки. 

 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що рішенням 

пленарного засідання двадцять восьмої позачергової сесії Полтавської обласної 

ради восьмого скликання від 22.12.2023 № 737 затверджено Програму 

фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради на 2024 – 2028 роки (далі – Програма). 

Зазначив, що Програмою на період з 2024 по 2028 роки заплановано 

фінансування Комунальної установи природно-заповідного фонду 

регіонального ландшафтного парку «Кременчуцькі плавні» Полтавської 

обласної ради, Комунальної установи природно-заповідного фонду 

регіонального ландшафтного парку «Диканський» Полтавської обласної ради та 

Комунальної установи природно-заповідного фонду дендрологічного парку 

загальнодержавного значення «Криворудський» Полтавської обласної ради на 

загальну суму 28 млн 33 тис. 980 грн, (в тому числі на 2024 рік – 

5 млн 162 тис. 600 грн). 

Пояснив, що відповідно до заходів Програми здійснюється оплата праці і 

нарахування на заробітну плату, придбання пально-мастильних матеріалів, 

канцтоварів, будматеріалів; оплата послуг (оренда приміщення, 

телекомунікаційні послуги, програмне забезпечення), оплата комунальних 

послуг та енергоносіїв.  

Доповів, що на 2024 рік Програмою передбачено та фактично виділено 

кошти з обласного бюджету в сумі 4 млн 977 тис. 600 грн. Фактичне 

фінансування за січень – червень 2024 року становить 2 млн 345 тис. 406 грн, 

що складає 47,12 % від кошторисних призначень. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Москалик І.В., член постійної комісії, поцікавився сумою коштів, 

передбаченою Програмою на організацію туризму, відпочинку, активацію 

природоохоронної, науково-дослідницької та екологічно-освітньої діяльності на 

території комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 

обласної ради, збереження унікальних і типових ландшафтів, інших природних 

комплексів, біологічного різноманіття. Звернув увагу на велику кількість 

потреб комунальних установ природно-заповідного фонду Полтавської 



10 

обласної ради та запропонував розглянути можливість збільшення 

фінансування на реалізацію заходів, визначених Програмою.  

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. за 

Жук С.М. за Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації забезпечити подальше виконання 

Програми фінансування комунальних установ природно-заповідного фонду 

Полтавської обласної ради на 2024 – 2028 роки та реалізацію визначених у ній 

заходів. 

 

 

 

4. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Регіональної програми охорони довкілля, 

раціонального використання природних ресурсів та забезпечення екологічної 

безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів Полтавської області на 

2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027»). 

 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що рішенням 

пленарного засідання чотирнадцятої позачергової сесії Полтавської обласної 

ради восьмого скликання від 26.07.2022 № 412 затверджено Регіональну 

програму охорони довкілля, раціонального використання природних ресурсів та 

забезпечення екологічної безпеки з урахуванням регіональних пріоритетів 

Полтавської області на 2022 – 2027 роки («Довкілля – 2027») (далі – Програма).  

Зазначив, що Програмою на 2024 рік передбачений обсяг фінансових 

ресурсів в сумі 216 млн 46 тис. 400 грн, у тому числі з: 

 державного бюджету – 97 млн 114 тис. 700 грн; 

 обласного бюджету – 90 млн 576 тис. 700 грн; 

 бюджету місцевого самоврядування – 28 млн 355 тис. грн. 
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Наголосив на тому, що проєктом Переліку природоохоронних заходів для 

фінансування з фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області в 2024 році на виконання Програми передбачено 

реалізацію заходів на суму 28 млн 156 тис. 245 грн. 

Пояснив причини не фінансування заходів Програми впродовж І півріччя 

2024 року.  

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Кравченко Д.В., член постійної комісії, задав питання щодо 

берегоукріплювальних заходів на Кременчуцькому водосховищі в районі 

с. Мозоліївка Кременчуцького району Полтавської області. 

Корф Є.А., голова постійної комісії, обговорив етапи проведення робіт на 

Кременчуцькому водосховищі в районі с. Мозоліївка Кременчуцького району 

Полтавської області. 

Москалик І.В., член постійної комісії, задав питання щодо залучення 

коштів з державного бюджету на фінансування заходів Програми. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. за 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. не голосувала 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації забезпечити подальше виконання 

Регіональної програми охорони довкілля, раціонального використання 

природних ресурсів та забезпечення екологічної безпеки з урахуванням 

регіональних пріоритетів Полтавської області на 2022 – 2027 роки 

(«Довкілля – 2027») та реалізацію визначених у ній заходів. 
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5. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Програми ефективного використання 

земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років. 

 

Скриль В.К., заступник директора Департаменту – начальник управління 

фінансового забезпечення, економічної стратегії, інвестиційної політики та 

моніторингу використання земельних і водних ресурсів Департаменту 

агропромислового розвитку Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомив, що в Полтавській області діє Програма ефективного використання 

земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років (далі – Програма). 

Звернув увагу на те, що розпорядженням начальника Полтавської обласної 

військової адміністрації від 25.07.2024 № 432 внесено зміни до Програми. 

Зазначив, що реалізація Програми дасть можливість проведення 

моніторингу та інвентаризації земель на території Полтавської області, 

встановлення місця розташування земельних ділянок, їх меж, розмірів, 

правового статусу, кількісних та якісних характеристик земель, необхідних для 

наповнення та ведення Державного земельного кадастру. 

Пояснив, що до основних напрямків Програми належать: 

 інвентаризація земельних ділянок зайнятих полезахисними смугами, 

розташованих на землях сільськогосподарського призначення; 

 інвентаризація земель водного фонду; 

 інвентаризація земельних ділянок сільськогосподарського призначення 

земель комунальної форми власності. 

Доповів про те, що Департаментом агропромислового розвитку 

Полтавської обласної військової адміністрації зібрана інформація щодо 

наявності 3 543,54 га земельних ділянок під полезахисними смугами та 

971,24 га земельних ділянок водного фонду, які потребують проведення 

інвентаризації у 2024 році. Проінформував, що у 2024 році фінансування по цих 

напрямках Програми не виділялося та не передбачалося. 

Акцентував увагу на тому, що виконання вищезазначених заходів 

Програми у 2024 році можливе за умови співфінансування робіт з обласного 

бюджету та бюджетів сільських, селищних, міських територіальних громад 

області. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що Департамент 

екології та природних ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації є 

відповідальним виконавцем та розпорядником коштів за такими напрямками: 

 інвентаризація земель лісогосподарського призначення, 

малопродуктивних та самозаліснених земель з метою подальшої передачі в 

постійне користування лісогосподарським підприємствам; 

 проведення паспортизації водних об’єктів, розташованих на території 

Полтавської області. 
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Зазначив, що на 2024 рік Програмою передбачено виділення коштів з 

обласного бюджету в сумі 5 млн грн на проведення паспортизації водних 

об’єктів, розташованих на території Полтавської області.  

Пояснив, що фінансове забезпечення може здійснюватися на умовах 

співфінансування з обласного бюджету в обсязі 50 % та з місцевого бюджету в 

обсязі 50 %. 

Звернув увагу на те, що проєктом Переліку природоохоронних заходів для 

фінансування з фонду охорони навколишнього природного середовища 

Полтавської області в 2024 році на виконання Програми передбачено 

1 374,70 тис. грн на проведення паспортизації водних об’єктів, розташованих на 

території Полтавської області. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Москалик І.В., член постійної комісії, задав питання щодо зведених 

пооб’єктних переліків робіт з інвентаризації земельних ділянок водного фонду. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. за 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію заступника директора Департаменту – начальника 

управління фінансового забезпечення, економічної стратегії, інвестиційної 

політики та моніторингу використання земельних і водних ресурсів 

Департаменту агропромислового розвитку Полтавської обласної військової 

адміністрації Скриля В.К. та директора Департаменту екології та природних 

ресурсів Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О. взяти 

до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту агропромислового розвитку Полтавської 

обласної військової адміністрації, Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації та Управлінню цифрової 

трансформації Полтавської обласної військової адміністрації забезпечити 

подальше виконання Програми ефективного використання земельних ресурсів 
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Полтавщини на період 2022 ‒ 2027 років та реалізацію визначених у ній 

заходів. 

 

 

 

6. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Програми поводження з побічними 

продуктами тваринного походження та забезпечення діагностики і 

оперативного виявлення збудників інфекційних хвороб, спільних для людей і 

тварин, на території Полтавської області на 2021 – 2025 роки. 

 

Скриль В.К., заступник директора Департаменту – начальник управління 

фінансового забезпечення, економічної стратегії, інвестиційної політики та 

моніторингу використання земельних і водних ресурсів Департаменту 

агропромислового розвитку Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомив, що рішенням п’ятої сесії Полтавської обласної ради восьмого 

скликання від 06.07.2021 № 201 затверджено Програму поводження з 

побічними продуктами тваринного походження та забезпечення діагностики і 

оперативного виявлення збудників інфекційних хвороб, спільних для людей і 

тварин, на території Полтавської області на 2021 – 2025 роки (далі – Програма).  

Пояснив, що Програмою передбачено:  

 забезпечення лабораторної діагностики інфекційних захворювань тварин 

та птиці, отруєння бджіл пестицидами (фінансування з обласного бюджету в 

сумі 24,05 млн грн); 

 оформлення дозвільних процедур для впровадження інвестиційних 

проєктів (фінансування з обласного бюджету в сумі 1,5 млн грн); 

 приведення до відповідності місць утилізації побічних продуктів 

тваринного походження (фінансування з місцевого бюджету в сумі 

7,2 млн грн). 

Доповів, що в Полтавській області функціонувало 2 підприємства по 

утилізації відходів тваринного походження на території Новосанжарської та 

Хорольської територіальних громад, які здійснювали переробку та утилізацію 

відходів тваринництва. З 2016 року призупинила виробничо-господарську 

діяльність Хорольська філія державного підприємсива «Укрветсанзавод», 

підприємство на території Новосанжарської територіальної громади припинило 

свою діяльність у 2010 році. 

Акцентував увагу на тому, що для вирішення питання утилізації побічних 

продуктів тваринного походження в області запропоновано розглянути 

можливість будівництва нового заводу або можливість відновлення роботи 

існуючих заводів. Для будівництва нового заводу проведена робота з 

територіальними громадами з визначення придатної земельної ділянки для 

впровадження зазначеного інвестиційного проєкту. Згоду на виділення ділянок 

для будівництва заводу надали п’ять територіальних громад (Чорнухинська, 

Семенівська, Терешківська, Великорублівська, Лубенська). Також велись 

перемовини з потенційним інвестором компанією «Фіднова», проте з початком 

війни в Україні будь-які домовленості скасовано. З питань відновлення 
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діяльності заводу товариства з обмеженою відповідальністю «Ветеринарно-

санітарний завод "ЕКОУТИЛЬ"» відбулась виїзна нарада за участю 

представників Департаменту агропромислового розвитку Полтавської обласної 

військової адміністрації, територіальної громади та власника підприємства. 

Попередньо, власником підприємства проведено громадські слухання. 

Відновлення роботи державного підприємства «Хорольський ветеринарно-

санітарний завод» ускладнюється порушенням санітарних норм у зв’язку з 

будівництвом житлових будинків індивідуального сектора.  

Зазначив, що в І півріччі 2024 року з обласного бюджету на всі заплановані 

заходи фінансування не передбачалося. 

Наголосив на тому, що основними продуцентами побічних продуктів 

тваринного походження є здебільшого підприємства агропромислового 

комплексу, м`ясопереробної промисловості, житлово-комунального 

господарства, розплідники, віварії науково-дослідних установ та інше. 

Відмітив, що на даний час близько чверті утворюваних побічних продуктів 

направляються на переробку, утилізацію або знищення на переробні 

підприємства інших областей, решта переробляється власними силами на 

підприємствах або утилізується в біотермічних ямах. 

 

Климась І.І., начальник управління безпечності харчових продуктів та 

ветеринарної медицини Головного управління Держпродспоживслужби в 

Полтавській області, доповів, що на території області внаслідок своєї 

господарської діяльності оператори ринку щорічно утворюють понад 

10 тис. тонн побічних продуктів тваринного походження, а, з початку 

2024 року уже утворено 14 тис. тонн. 

Зазначив, що на території Полтавської області відсутні утилізаційні 

підприємства/заводи. Відповідно до норм Закону України «Про побічні 

продукти тваринного походження не призначені для споживання людиною» 

оператори ринку змушені доставляти побічні продукти до інших областей. 

Повідомив, що на території Полтавщини зареєстровано 

210 худобомогильників та 11 біотермічних ям. З них лише 

19 худобомогильників і 7 біотермічних ям відповідають Правилам 

облаштування і утримання діючих (існуючих) худобомогильників та 

біотермічних ям для захоронення трупів тварин у населених пунктах України, 

затвердженим наказом Державного комітету ветеринарної медицини України 

від 21.10.2008 № 232 (далі – Правила). Акцентував увагу на тому, що ситуація 

щодо поводження з відходами тваринного походження ускладняється ще тим, 

що відповідно до Правил заборонено облаштовувати нові худобомогильники та 

біотермічні ями на території України. 

Заявив, що у разі виділення коштів для виконання Програми Головне 

управління Держпродспоживслужби в Полтавській області, в межах своїх 

повноважень відповідно цієї Програми, забезпечить її виконання. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 
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ВИСТУПИЛИ: 

Москалик І.В., член постійної комісії, задав питання щодо 

худобомогильників та біотермічних ям на території Полтавської області. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 9, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 3. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. за 

Жук С.М. не голосував Москалик І.В. не голосував 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію заступника директора Департаменту – начальника 

управління фінансового забезпечення, економічної стратегії, інвестиційної 

політики та моніторингу використання земельних і водних ресурсів 

Департаменту агропромислового розвитку Полтавської обласної військової 

адміністрації Скриля В.К. та начальника управління безпечності харчових 

продуктів та ветеринарної медицини Головного управління 

Держпродспоживслужби в Полтавській області Климася І.І. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту агропромислового розвитку Полтавської 

обласної військової адміністрації та Головному управлінню 

Держпродспоживслужби в Полтавській області забезпечити подальше 

виконання Програми поводження з побічними продуктами тваринного 

походження та забезпечення діагностики і оперативного виявлення збудників 

інфекційних хвороб, спільних для людей і тварин, на території Полтавської 

області на 2021 – 2025 роки та реалізацію визначених у ній заходів. 

 

 

 

7. СЛУХАЛИ: Про стан підготовки пооб’єктних переліків робіт з охорони 

земель, витрати по яких компенсуються за рахунок коштів обласного бюджету 

в порядку відшкодування втрат сільськогосподарського та лісогосподарського 

виробництва. 

 

Скриль В.К., заступник директора Департаменту – начальник управління 

фінансового забезпечення, економічної стратегії, інвестиційної політики та 

моніторингу використання земельних і водних ресурсів Департаменту 

агропромислового розвитку Полтавської обласної військової адміністрації, 

повідомив, що пооб’єктні переліки робіт з охорони земель, витрати по яких 



17 

компенсуються за рахунок коштів обласного бюджету в порядку 

відшкодування втрат сільськогосподарського та лісогосподарського 

виробництва затверджуються відповідно до порядку використання коштів 

обласного бюджету на виконання заходів Програми ефективного використання 

земельних ресурсів Полтавщини на період 2022 – 2027 років, затвердженого 

рішенням пленарного засідання десятої позачергової сесії Полтавської обласної 

ради восьмого скликання від 24.12.2021 № 361 (зі змінами). 

Доповів про те, що передбачено проведення в області у 2022 – 2027 роках 

інвентаризації 20,0 тис. га земель під полезахисними лісовими смугами, 

16,5 тис. га земель водного фонду та 380,0 тис. га земельних ділянок 

сільськогосподарського призначення земель комунальної форми власності. 

Акцентував увагу га тому, що це дасть можливість юридично визначити 

власників земель і посилити відповідальність територіальних громад області за 

їх збереженням і використанням. 

Пояснив, що у зв’язку з відсутністю фінансування у 2024 році з обласного 

бюджету зведені пооб’єкті переліки робіт з інвентаризації земельних ділянок на 

розгляд обласної ради не виносилися. 

 

Корф Є.А., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 10, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 2. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. не голосував 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. за 

Жук С.М. за Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію заступника директора Департаменту – начальника 

управління фінансового забезпечення, економічної стратегії, інвестиційної 

політики та моніторингу використання земельних і водних ресурсів 

Департаменту агропромислового розвитку Полтавської обласної військової 

адміністрації Скриля В.К. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації 

розглянути можливість виділення коштів на проведення робіт з інвентаризації 

земель, витрати щодо яких підлягають компенсації за рахунок коштів 

обласного бюджету, що надходять у порядку відшкодування втрат 

сільськогосподарського і лісогосподарського виробництва. 
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8. СЛУХАЛИ: Про вжиті заходи щодо організації проведення територіальними 

громадами області інвентаризації земель, які знаходяться під полезахисними та 

лісовими смугами, винесення в натуру та закріплення межовими знаками 

прибережних захисних смуг, територій природно-заповідного фонду, а також 

паспортизацію сміттєзвалищ. 

 

Олейніков С.О., директор Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації, повідомив, що природно-

заповідний фонд Полтавської області налічує 400 територій та об'єктів 

загальною площею 144 180,3613 га, що складає 5,01 % від загальної площі 

області, з них 30 мають статус загальнодержавного значення: 2 національні 

природні парки, 20 заказників, 1 ботанічна пам’ятка природи, 1 ботанічний сад, 

2 дендрологічних парки, 4 парки-пам’ятки садово-паркового мистецтва.  

Доповів, що розроблена та затверджена в установленому порядку 

документація із землеустрою щодо організації і встановлення меж 40 територій 

природно-заповідного фонду Полтавської області: 9 – загальнодержавного 

значення та 31 – місцевого значення. 

Зазначив, що Полтавською обласною військовою адміністрацією 

територіальним громадам області, у віданні яких перебувають території 

(об’єкти) природно-заповідного фонду, дано доручення забезпечити, у термін 

до 31.12.2026 року, розробку проєктів землеустрою щодо організації та 

встановлення меж територій природно-заповідного фонду й іншого 

природоохоронного призначення. 

Заявив, що Департаментом екології та природних ресурсів Полтавської 

обласної військової адміністрації здійснено збір та узагальнено дані про 

території та об’єкти природно-заповідного фонду області, щодо яких можливо 

здійснити розроблення проєктів землеустрою з організації та встановлення меж 

територій природно-заповідного фонду. 

Проінформував, що в Полтавській області обліковується 

133 паспортизованих місця видалення відходів. 

Відповів на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

Таранова Т.А., начальник відділу з питань земельних відносин та 

надрокористування виконавчого апарату обласної ради, зазначила, що згідно із 

Земельним кодексом України до повноважень сільських, селищних та міських 

рад належить організація землеустрою щодо проведення землевпорядних робіт 

з інвентаризації земель, які знаходяться під полезахисними та лісовими 

смугами, винесення в натуру та закріплення межовими знаками прибережних 

захисних смуг, територій природно-заповідного фонду. 

Повідомила, що за інформацією територіальних громад, завершено процес 

інвентаризації земель, зайнятих полезахисними та лісовими смугами 

Новогалещинською, Піщанською, Семенівською, Чорнухинською, 

Білоцерківською, Білицькою, Карлівською, Коломацькою, Ланнівською, 

Мартинівською радами. Не проводилися роботи з інвентаризації 12 радами: 
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Глобинською, Градизькою, Кам’янопотоківською, Оболонською, Гадяцькою, 

Краснолуцькою, Миргородською, Шишацькою, Великорублівською, 

Драбинівською, Машівською, Нехворощанською радами. Інші громади в 

процесі здійснення відповідних заходів на різних етапах (від прийняття рішень 

щодо інвентаризації до завершення цих робіт). 

Доповіла про інформацію щодо винесення в натуру та закріплення 

межовими знаками прибережних захисних смуг та територій природно-

заповідного фонду. (Інформація додається до матеріалів постійної комісії 

обласної ради з питань екології та раціонального природокористування). 

Відповіла на запитання членів постійної комісії обласної ради з питань 

екології та раціонального природокористування. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Корф Є.А., голова постійної комісії, задав питання щодо ситуації у заплаві 

р. Оріль в с. Придніпрянське на території Кобеляцької територіальної громади 

Полтавського району Полтавської області. Ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 11, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1. 

 

Аранчій Я.С. не голосувала Кравченко Д.В. за 

Бабенко О.М. за Мазур С.В. за 

Бовдир О.В. за Мінязев В.Д. за 

Жук С.М. за Москалик І.В. за 

Коваленко Г.Б.  відсутній Прокопчик В.Ю. за 

Корецький М.Б. за Сухань О.Я. за 

Корф Є.А. за   

 

ВИРІШИЛИ: 

1. Інформацію директора Департаменту екології та природних ресурсів 

Полтавської обласної військової адміністрації Олейнікова С.О., начальника 

відділу з питань земельних відносин та надрокористування виконавчого 

апарату обласної ради Таранової Т.А. взяти до відома. 

2. Рекомендувати сільським, селищним, міським радам Полтавської 

області здійснити організаційні заходи щодо: 

 завершення інвентаризації земель, зайнятих полезахисними та лісовими 

смугами, винесення в натуру та закріплення межовими знаками прибережних 

захисних смуг та надання їх в користування для використання за цільовим 

призначенням; 

 запобігання утворенню, зменшення обсягів утворення відходів, 

зниження негативних наслідків від діяльності з управління відходами, сприяння 

підготовці відходів до повторного використання, рециклінгу і відновленню з 

метою запобігання їх негативному впливу на здоров’я людей та навколишнє 

природне середовище. 

3. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації: 
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 забезпечити подальше виконання обласних програм в частині 

проведення моніторингу та інвентаризації земель на території Полтавської 

області, встановлення місця розташування земельних ділянок, їх меж, розмірів, 

правового статусу, кількісних та якісних характеристик земель, необхідних для 

наповнення та ведення Державного земельного кадастру;  

 розробити регіональний план управління відходами в Полтавській 

області та подати на розгляд Полтавської обласної ради. 

 

 

 

9. СЛУХАЛИ: Різне. 

 

У різному виступів не було. 

 

 

 

Голова постійної комісії Євген КОРФ 

 

 

Секретар постійної комісії Яніна АРАНЧІЙ 


